



Canada has been a leading oat exporter since the 1980s. Oats are stable agricultural commodities, with export projections expected to rise. Well over half of the oats grown in Canada are exported for use in edible and non-edible consumer products. For example, plastics can be made from the starch found in oat flour.

Scientific research from the Guelph Research and Development Centre was instrumental in Health Canada approving the health claim “oat fibre helps reduce/lower cholesterol, (which is) a risk factor for heart disease”.

Agriculture and Agri-Food Canada’s research identifies and supports new opportunities for food and non-food uses.



NON-FOOD PRODUCTS CONTAINING OATS

- Animal feed
- Animal bedding
- Birdseed
- Biodegradable plastics
- Medicines
- Cosmetics



2014 FACTS AND STATS

- Oat exports: \$542.2 million
- Farm cash receipts: \$448.4 million
- Seeded area in Canada: 2.79 million acres
- Key growing areas: Saskatchewan, Alberta and Manitoba

Sources: Industry Canada • Prairie Oat Growers Association • Statistics Canada



Agriculture and Agri-Food Canada
Agriculture et Agroalimentaire Canada





AVOINE

Le Canada figure parmi les plus importants exportateurs d'avoine depuis les années 80. L'avoine est un produit agricole stable pour lequel on s'attend à une hausse des exportations. Bien au-delà de la moitié de l'avoine cultivée au Canada est exportée aux fins de la fabrication de produits de consommation comestibles et non comestibles. Par exemple, l'amidon que l'on trouve dans la farine d'avoine peut servir à la fabrication du plastique. Les recherches scientifiques menées au Centre de recherche et de développement de Guelph se sont avérées fondamentales pour Santé Canada au moment d'approuver l'allégation santé suivante :

« Les fibres d'avoine contribuent à réduire/abaisser le cholestérol, (lequel est) un facteur de risque de la maladie du cœur ».

Les recherches menées par Agriculture et Agroalimentaire Canada proposent et font valoir de nouvelles possibilités en ce qui a trait aux utilisations alimentaires et non alimentaires.

PRODUITS NON ALIMENTAIRES CONTENANT DE L'AVOINE

- Aliments pour animaux
- Plastiques biodégradables
- Approvisionnement en matières premières
- Médicaments
- Graines pour oiseaux
- Cosmétiques

FAITS ET STATISTIQUES 2014

- Exportations de l'avoine : 542,2 millions de dollars
- Recettes monétaires agricoles : 448,4 millions de dollars
- Superficie ensemencée au Canada : 2,79 millions d'acres
- Principales régions productrices : Saskatchewan, Alberta et Manitoba

No AAC 12444B

Sources : Industrie Canada • Prairie Oat Growers Association • Statistique Canada



Agriculture et
Agroalimentaire Canada

Agriculture and
Agri-Food Canada

Canada